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Írásbeli választ iEénylő kérdés

Dr. Kövér László úrnak
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 46/1994.

(IX.30.) OGY határozat 91 . § (1) bekezdése alapján

„Mennyibe került a paksi üzemzavar, és ki fizeti a költségeket? ”

címmel írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Németh Lászlóné miniszternek .

Tisztelt Miniszter Asszony !

Független parlamenti képviselőként írásbeli kérdéssel fordulok Önhöz - kérem segíts e
munkámat pontos, tényszerű válaszával .

Immár tíz év telt el az emlékezetes paksi üzemzavar óta, ám a közvélemény és a parlamen t
azóta sem kapott átfogó tájékoztatást a baleset következményeirő l .

A Fidesz az események idején írásban rögzítette véleményét : "a közvélemény joggal tartha t

igényt a teljes körű és objektív tájékoztatásra a kialakult helyzetről, valamint a szükséges, a

kormány felelősségi körébe tartozó és általa tervezett intézkedésekr ől" . Akkor azt is szóvá
tették, hogy a Paksi Atomerőművet irányító Kocsis István felelősségét nem is vizsgálták,
holott az Országos Atomenergia Hivatal főigazgatója szerint az erőmű biztonságáért a Paks i

Atomerőmű Rt. felel, amelynek egyszemélyes felel ős vezetője a vezérigazgató" - vagyi s

Kocsis felelőssége egy elfogulatlan és az igazság kiderítésére törekv ő vizsgálatban aligha

lenne megkerülhető . Illés Zoltán fideszes parlamenti képviselő (jelenleg a kormány

környezetűgyi államtitkára) emiatt a legfőbb ügyésznél eljárást is kezdeményezett - visszaélés
nukleáris létesítmény üzemeltetésével jogcímen - ismeretlen tettes ellen .



Nincs okunk feltételezni, hogy az elveihez mindig szilárdan ragaszkodó Fidesz álláspontja -
akár a közvélemény tájékoztatásával, akár Kocsis István szerepével kapcsolatban - kormányr a
kerülve megváltozott volna . Ezért kérem, szíveskedjen válaszolni a következőkre :

- Az ügyben felállított parlamenti vizsgálóbizottság szerint az erőművet, és közvetve az
államot "több tízmilliárd forintnyi" kár érte. Mai tudásunk szerint pontosan mekkora volt ez a
kár, és milyen tételekből (a kárelhárítás költségei, kieső termelés, áramimport ára stb.)
tevődött össze?

- Ki fedezte a felmerült károkat, és mennyi hárult ebből a magyar államra (pontosabban az
adófizetőkre)?

- Mekkora kártérítést fizetett a karbantartást végző Framatome cég, amelynek hibáj a
hozzájárult az üzemzavarhoz ?

- Milyen egyéb felelősségeket állapítottak még meg az űzemzavart követően?

- Tudomásunk szerint a tisztítótartályból 2006 végén szedték ki az összetört üzemanyagot ,
majd 72 speciálisan tervezett és gyártott tokba tették a darabokat, és ezek a tokok mindmáig a
2-es blokk pihentető medencéjében vannak. Végső soron hova fognak kerülni az üzemzavar
során megrongálódott, nagy aktivitású sugárzó hulladéknak számító fűtőanyag-maradékok, és

ki fizeti az előkészítésük, az elszállításuk és az oroszországi feldolgozásuk költségeit?

- Mekkora lesz a tervek szerint előző kérdésben említett ártalmatlanítási lépések pontos
költsége?

Köszönettel :

Budapest, 2013 . április 19 .

Jávor
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